
 

 
 
 
 
INFORME RELATIU AL DESENVOLUPAMENT DE LES SESSIONS REALITZADES 
PER LA TAULA ECONÒMICA I ALS CONTINGUTS I TEMES TRACTATS 
 
 
 
INTRODUCCIÓ 
 
Atenent al mandat del Plenari del Consell Sectorial de l’Esport s’han dut a terme fins la 
present data tres reunions de la Taula Econòmica els dies 8 de març, 12 d’abril i 10 de 
maig. 
 
A la taula estan inscrits:11 entitats esportives , 1 empresa de gestió de serveis 
esportius, 1 escola pública, 1 representant de la coordinadora d’entitats esportives i 1 
representant municipal. 
 
Les sessions s’han desenvolupat amb normalitat en la sala de Plens de l’Ajuntament 
amb una participació mitja de 8 sobre 15 inscrits.  
 
En la primera de les sessions i per acord unànime dels seus membres, es va 
determinar realitzar les sessions els dijous de 19 a 20,30 hores amb freqüència 
mensual i es va designar un conductor/moderador de les sessions, Maurici Benito, 
representant del Club de rugbi Sant Cugat.  
 
La taula ha assumit el repte, en aquestes primeres sessions, de recercar i concretar 
els temes de debat primer en forma de pluja d’idees i progressivament per interès 
general i/o  importància.  
 
A continuació s’exposa una relació d’aquests 
 
CONTINGUTS DESENVOLUPATS 
 
PATROCINI:  
 
L’Ajuntament, com a institució que representa el conjunt dels ciutadans i de les 
ciutadanes del municipi, té una situació privilegiada d’interlocució i relació amb el 
sector empresarial i comercial de la ciutat. En aquest sentit i històricament ha 
intervingut per derivació o mediació en el procés de patrocini de molts projectes 
esportius.  
Atès que aquests patrocinis no cobreixen la totalitat de les necessitats existents, els 
participants de la Taula proposen socialitzar els ajuts que per aquest sistema es 
puguin obtenir en el futur, creant una cistella comuna i mitjançant un procés participatiu 
i democràtic fixar els criteris per distribuir-los. En aquest sentit, una aportació molt 
interessant ha estat la d’incorporar en aquesta recerca de patrocinis futures  
Microaportacions realitzades per la petita i mitjana empresa, el petit comerç i  
particulars.     
 



 

 
SUBVENCIONS I AJUTS 
 
L’Ajuntament atorga a les entitats esportives del municipi subvencions adreçades al 
foment de projectes i  activitats esportives que siguin d’utilitat pública i interès social.  
També realitza bonificacions sobre el preu públic per l’ús de les instal·lacions 
esportives que en la majoria dels casos arriben al 100%. 
 
Els participants de la Taula entenen que la crisi econòmica existent fa inviable un 
augment de les ajudes dineràries directes i inclús es preveu un decreixement en el 
futur. 
En aquest sentit es manifesta, per part de tothom, que aquesta crisi també afecta les 
pròpies entitats, en el sentit que han de fer front a molts impagaments de les quotes 
dels participants i a l’atorgament de moltes beques,  degut a que  les  famílies no 
poden pagar les despeses de l’activitat dels seus fills i filles.  
 
Un tema important de debat ha estat el plantejat per les Entitats que disposen 
d’instal·lacions esportives pròpies, les quals manifesten patir un greuge comparatiu 
negatiu: la inversió i manteniment de les instal·lacions que han de fer  i el pagament 
dels impostos municipals té com a conseqüència que la quota mitjana que han de 
pagar els seus i les seves  esportistes s’incrementa un 40% respecte a la resta 
d’entitats i no reben cap tipus d’ajut, essent com la resta, entitats sense ànim de lucre. 
Demanen un debat en aquest sentit i un estudi sobre els ajuts que podien rebre.   
 
 
COL·LABORACIÓ ENTRE ENTITATS 
 
En els pressupostos de les entitats, determinats conceptes d’ingressos i despeses són 
similars i recurrents. La Taula debat la necessitat de  crear sinèrgies entre les pròpies 
entitats a fi i efecte de col·laborar per aconseguir millorar els  ingressos o  disminuir les 
despeses.  
S’apunten els següents temes: 

• Espais publicitaris. Definir noves formules d’explotació i rendibilització.  
• Desplaçaments. Intercanvi d’informació de proveïdors i contractació unitària i 

centralitzada. 
• Organització conjunta d’esdeveniments i tornejos. 

 
 
DESPESES 
 
Les informacions aportades pels membres de la Taula assenyalen que la major 
despesa que han d’afrontar és la del pagament d’entrenadors i/o entrenadores que en 
la majoria dels casos és el 60% de les despeses.  
L’altre més important són els desplaçaments en els cas que els equips assoleixin un 
nivell esportiu estatal  important. La Taula debat i assenyala que cadascuna de les 
Entitats ha de assumir, en el seu projecte social i esportiu, determinades limitacions en 
assolir determinats nivells esportius, que poden posar en risc la seva viabilitat.  Però, 
per altre part, també manifesta que el Model esportiu de la Ciutat no pot menysprear 
tenir un esport de primer nivell, no professional i que cal buscar fórmules per fer-ho 
possible. La cistella única de patrocini podria assignar recursos en aquest sentit. Es fa 



 

èmfasi  en el fet de potenciar els esports individuals perquè, en el cas d’assolir un 
primer nivell, el cost és inferior.   
 
Dels diferents debats que s’han obert durant aquestes sessions no s’ha acordat elevar 
encara al Plenari cap proposta de debat i resolució. No obstant s’ha sol·licitat al 
representant municipal que s’estudiï la viabilitat jurídica per crear un òrgan que s’ocupi 
de gestionar la totalitat dels patrocinis que s’aconsegueixin a la ciutat. 
 
Aquest òrgan que estaria format per l’ajuntament, el teixit esportiu i l’empresarial de la 
ciutat, hauria de tenir la capacitat de rebre els diners, adjudicar-los equànimement 
segons criteris establerts i la valoració dels projectes de cada entitat i de projectar la 
imatge de l’esport de la ciutat. 
 
 
 
Sant Cugat del Vallès, 11 de maig de 2012 
 
 
 
   
 
 
 
 
 
 


